
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 900 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Yildiz Akdogan (S). 

 

Spørgsmål nr. 900:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvor mange penge man kunne have sparet i 

psykiatrien, hvis ingen psykiatriske patienter havde været indlagt mere end en 

gang i 2015.” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har Sundheds- og Ældreministeriet indhentet bidrag fra 

Sundhedsdatastyrelsen, der henviser til besvarelsen på SUU alm. del spørgsmål 899. 

Endvidere oplyses: 

 

”Det er ikke muligt at udarbejde en retvisende opgørelse af, hvor mange penge, der 

kunne spares, såfremt ingen psykiatriske patienter havde været indlagt mere end en 

gang i 2015, da det ikke er muligt retvisende at opgøre, hvad en gennemsnitlig ind-

læggelsesdag på en psykiatrisk afdeling koster.” 

 

Jeg henholder mig til ovenstående bidrag. 
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